
Rijswijk 30 september 2023 

Verklaring 

 

 

Geachte raad, Burgemeester en Wethouders. 

 

Donderdag 21 september heeft u het bestemmingsplan Pasgeld-West aangenomen. 

Dit is een historische beslissing waarvan de consequenties een enorme impact zullen hebben op 

Rijswijk. Samen met vele anderen hebben wij de afgelopen vier jaar geknokt voor een groen, 

biodivers, klimaatadaptief, schoon, onderscheidbaar, financieel gezonder en bereikbaar Rijswijk, door 

middel van een blijvend open Pasgeld. Helaas hebben wij niet ieder van u weten te overtuigen. 

Rijswijk zal met uw beslissing verder moeten gaan. 

Wat ons van het hart moet, is de manier waarop u op 21 september de discussie heeft gevoerd. 

Terwijl iedereen overtuigd was dat het hier zeker niet ging om een eenvoudige beslissing met weinig 

gevolgen, bleek er tijdens de vergadering nauwelijks tijd om een goede discussie te voeren. 

Inhoudelijke opmerkingen werden afgekapt, vragen werden niet of maar half beantwoord, moties en 

amendementen konden niet goed toegelicht worden en het alternatieve voorstel, waar wel 

woningbouw mogelijk zou zijn, maar waarbij de negatieve impact aanmerkelijk minder zouden zijn, is 

niet eens ter sprake gekomen. Zelfs de harde randvoorwaarde: een onbebouwde, ononderbroken 

aaneengesloten parkloper staat volledig op losse schroeven en is buiten de begroting geschoven. De 

vragen erover bleven onbeantwoord, en het is de grote vraag wat er nog van aaneengesloten groen 

zal overblijven. 

Wij waarderen uw werk en de vrijwel onmogelijke taak om u een objectieve mening te vormen aan 

de hand van vuistdikke dossiers. Maar de grote haast, waarmee Pasgeld-West in de raad werd 

behandeld (het onderwerp Van Rijnweg duurde vrijwel tweemaal zo lang!) bleek een schokkende 

ervaring.  De nu genomen beslissing in het licht van “borrelen of nog snel even doorgaan” past niet 

bij dit ontzettend belangrijke onderwerp: een al dan niet gezonde toekomst voor Rijswijk. 

 

Wij zouden het prettig vinden als u op deze verklaring zou willen reageren. 

Dank u wel. 

Namens: 

Stichting Pasgeld Natuurlijk 

Natuurlijk Delfland 

 

Ps: de woorden dat “alleen een afgebakend klein clubje” niet enthousiast is over de woningbouw in 

Pasgeld heeft ons zeer gestoord. Deze (sowieso onjuiste) kwalificatie doet enorm tekort aan de grote 

groep mensen die zich, al dan niet achter de schermen, hard maken voor een toekomstig Rijswijk, 

waar naast bouwen, ook terdege rekening wordt gehouden met behoud en versterking van de 

(toekomstvaste) biodiversiteit, open groen, klimaatadaptatie, recreatie en mobiliteit.   

Wel is het zo dat de wijze waarop participatie, (niet-)communicatie en “groenwassen” zich voltrekt, 

vele mensen murw en moedeloos heeft gemaakt.  


